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شهردار تهران دیروز به دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی رفت تا در همایش 
»افول آمریکا« به بیان مطالب مختلفی پیرامون شرایط آمریکا و اهدافی که 
در مقابل ایران دنبال می کند، بپردازد. علیرضا زاکانی در این همایش، درباره 
اقداماتی که طی یک سال و 2ماه گذشته در تهران رقم خورده و آنچه طبق 
برنامه تا پایان سال و مدیریت ششم شهر انجام می شود، نیز مواردی را مطرح 
کرد؛ از اتصال ایستگاه خط6 به یکدیگر گرفته تا کارهای صورت گرفته در 
حوزه مسکن و همچنین مانع زدایی از مسیر کسب درآمد برای توسعه شهر. 
به گزارش همشهری، یکی از مهم ترین مواردی که شهردار تهران گفت این 
بود که »بسیاری از اندیشمندان جهان معتقدند آمریکا در حال افول است و 
دیگر در نظام جهانی هژمونی ندارد.« زاکانی گفت: »آمریکا در بعد اجتماعی و 
اقتصادی دچار مشکلات است. از بعد قدرت نرم هم شعارهای او دیگر دلدادگی 
در جهان ایجاد نمی کند. صحبت ما درباره کشوری است که ابرقدرت اطلاق 
می شد، اما درباره اینکه امروز همچنان بتوان عنوان ابرقدرت را برای او  به کار برد 
یا خیر، علاقه نداریم پیشگویی کنیم و می خواهیم بر پایه یک استدلال نظرات 
خود را بگوییم.«شهردار تهران اضافه کرد: »سعی می کنم با منطقی برخاسته 
از نگاه گذشته استدلال کنم که آمریکا در حال فروپاشی است و امروز به در و 
دیوار می زند و سراغ ما آمده و باید متوجه باشیم که ما در کدام نقطه تاریخی 

ایستاده ایم. آمریکا 2.8تریلیون دلار کسری بودجه دارد.« 

6دلیل زاکانی
شهردار تهران در جریان همایش »افول آمریکا« 6دلیل را برای اثبات این 
موضوع که آمریکا با سرعت در سراشیبی سقوط قرار دارد و از یک قدرت 
جهانی به یک قدرت منطقه ای تبدیل شده و در منطقه خود نیز روی پای 

خود نخواهد ایستاد، عنوان کرد. این 6دلیل عبارتند بود از:

 است.1 آمریــکا در بحــث اراده، تفــوق و چیرگی شکســت خورده
 شاید کسی این قابلیت تفوق را نداشت، ممکن است یک منطق 

درست و نفود کلام و ایده برتر داشته باشد که چشم جهانیان را 2
به خودش جلب کند؛ تمام ویژگی هایی که آمریکا با آن ده ها سال جهان را 
به دنبال خود کشاند امروز درون خودش از بین رفته و در هیچ کجای جهان 
کسی به آن توجه نمی کند و امکان استمرار و دلربایی به وسیله آن را ندارد.

 ممکن است یک کشور قله ای را معلوم و در جهان خلق افتخار و 
چشــم همه را به خود خیره کند؛ به طوری که همه بگویند این 3

الگوی ماست. کارل پوپر زمانی آمریکا را بهشــت و مصداق نظریه خود 
معرفی کرد، اما امروز این کشور سراسر تناقض است؛ الگویی را نمی تواند 
ارائه کند و انباشتی از تنفر را ایجاد کرده است و از نظر عملی نمی تواند الگو 

باشد.
 ممکن است یک کشور به عنوان یک منجی معرفی شود و هرکه 

به آن تکیه کند مطمئن باشد که تکیه گاهی ایمن دارد، اما تمام 4
تجربیات نشان می دهد که هیچ کس نمی تواند به آمریکا تکیه کند. آمریکا 
سال2۰۰۴ تضمین کرد که امنیت لیبی با ماست، اما امروز لیبی در چه 
وضعیتی قرار دارد؟ در مقابل زمانی که سوریه عمده خاک خود را از دست 
می دهد به ایران تکیه می کند و امروز شرایط سوریه را می بینید. لبنان و 
عراق به انقلاب اســلامی تکیه می کنند و می گویند ما تا آخر پای شما 

می ایستیم و این مسئله در وابستگان به آمریکا تزلزل ایجاد می کند.
 ممکن بود زمانی آمریکا بتواند پیوستگی و وابستگی مؤثر ایجاد 

کند؛ مثلا دلار از سال۱۹۴8 به بعد در جهان نقش ایفا می کرد و 5
حیات اقتصادی جهان را تنطیم می کرد و آمریکا از این کار سود می برد، 

اما امروز این مسئله نیز از بین رفته است. و دیگر این وابستگی مؤثر وجود 
ندارد.

 ممکن بود آمریکا خودش را تحمیل کند و یک قوه قاهره باشد 
و بتواند ماندگاری پیدا کند، امروز اما این تحمیل گری خود را 6

نیز از دست داده است. امروز ظرف 3ســال مردم آمریکا به این نتیجه 
می رســند که تنها ۴۰درصدشــان به ارتش آمریکا اعتمــاد دارند و 
6۰درصدشان به آن بی اعتمادند. طبق نظرسنجی اخیر یکی از مؤسسات 
آمریکایی، تنها 2۵درصد آمریکایی ها به دولت و کشورشان اعتماد دارند.

آمریکا می داند ایران نقشه هایش را نقش بر آب می کند
شهردار تهران دیروز با اشاره به اینکه آمریکا مسیری را می رود که در حال 
انقراض است، گفت: »این کشــور نه می تواند از متحدانش دفاع کند و نه 
کسی به او اعتماد دارد. برای ما مهم این است که بدانیم در کدام نقطه تاریخ 
ایستاده ایم. امروز آنها به این نتیجه رسیده اند که کانون اصلی مقابله با توفیق 
و چیرگی شان در جهان ایران است؛ چراکه فکر، ایده و هواخواه در منطقه و 
در جهان دارد. آمریکا می داند ایران در نقطه ای ایستاده که تمام نقشه هایش 

را در جهان نقش بر آب کرده است.« 

آمریکا به دنبال انقراض ایران است
زاکانی یادآور شد: »آمریکا دنبال این است که ایران نباشد و به دنبال انقراض 
»ایران« است. آنها با ایران قوی مخالفند و به دنبال شکاف قومیتی و تجزیه 
ایران هستند؛ درحالی که اقوام ما گل های رنگارنگی هستند که بوستان ما 
را تکمیل می کنند و این نقطه قوت ماست.« به گفته او، آمریکا همچنین در 
حال اختلاف افکنی بین شیعه و سنی است، اما ما در کنار هم با هر مذهبی 
زندگی می کنیم.شهردار تهران با بیان اینکه اگر نتوانند ایران را تجزیه کنند، 
تلاش می کنند ایران را عقب مانده نگه دارند تا ایران نتواند پیشرفت کند، 
افزود: »اگر این کار را نیز نتوانند انجام دهند، به دنبال این هستند که حداقل 
نگذارند مردم طعم خدمت را بچشند و اذیت و آزار اقتصادی شوند؛ به طوری 
که اگر جایی بناست که رفع تحریم و گشایش اقتصادی صورت بگیرد، اجازه 
ندهند. البته دلیل بخش عمده ای از مشکلات از بی کفایتی است و تحریم 
در آن سهم حداقلی دارد و رفع این بی کفایتی و مشکلاتی که برای ما به ارث 
گذاشته شده، زمان می برد.« زاکانی اضافه کرد: »نقشه و خواسته دشمن 
این است که ایران در یک جنگ داخلی درگیر شود. این طرح اغتشاشات آنها 
فوق العاده طرح مهم، بزرگ و اثربخشی بود؛ اگر می توانستند آن را به نتیجه 
برسانند که البته نتوانستند. سال88 اعتراضات از جنس سیاسی و سال های 
۹6 و ۹8 از جنس معیشتی بود و ۱۴۰۱ جنس اعتراضات اجتماعی شد که 
در پس این اعتراض باید پیوست معیشتی، اقتصادی و سیاسی پیدا می کرد 
تا مردم را در مقابل هم قرار می داد که باز هم نتوانستند و موفق نشدند. امروز 

دست ما دست برتر و آینده کشور پرامید است.« 

آمریکا در سراشیبی سقوط
شهردار تهران در همایش »افول آمریکا« مطرح کرد

هدایت رواناب ها در کانال بهره وری
 با مصوبه پارلمان شهری، شهرداری تهران ملزم به ارائه

 لایحه برنامه عملیاتی احیا و مدیریت بازچرخانی آب شد

وضع آب در تهران بحرانی است و اگر بارندگی نداشته باشیم، 
معلوم نیست یک ماه دیگر چه اتفاقی رخ می دهد. این بخشی 
از صحبت های رئیس شورای شهر تهران است که در جریان 
بررســی طرح الزام شــهرداری تهران به ارائه لایحه برنامه 
عملیاتی احیا و مدیریت بازچرخانی آب، عنوان و تأکید کرد 
که باید تصمیمی اتخاذ شود تا تهران با بحث کم آبی و بی آبی 
مواجه نشــود. مهدی چمران در ادامه با اشاره به استفاده 
بهینه از رواناب ها گفت: »شــهرداری بایــد در جمع آوری 
آب های سطحی )رواناب ها( گام های مؤثری بردارد تا بتوان 
از آنها برای آبیاری فضای سبز و پارک ها بهره برداری کرد و با 
هدایت شان در سفره های زیرزمینی مانع از فرونشست های 
زمین شد.« به گزارش همشهری، در یکصدوچهارمین جلسه 
پارلمان شهری، طرح الزام شــهرداری تهران به ارائه لایحه 
برنامه عملیاتی احیا و مدیریت بازچرخانی آب  روی میز شورا 
قرار گرفت و مهدی بابایی در جریان ارائه گزارش این طرح 
گفت: »به اندازه کافی تصفیه خانه های محلی برای استفاده 
از رواناب ها راه اندازی شــده اســت؛ اما برنامه مدونی برای 
استفاده از این رواناب ها وجود ندارد. هم اکنون مجموع میزان 
آبی که سالانه در فضای سبز مصرف می شود، ۱8۰میلیون 
مترمکعب اســت کــه ۱2میلیون مترمکعــب به آب های 
سطحی اختصاص دارد و 2۱میلیون مترمکعب از قنوات و 
۱33میلیون مترمکعب هم از چاه ها تأمین می  شود.« به گفته 
او، کاهش برداشت بی رویه از آب های زیرزمینی، بهینه سازی 
مصرف آب، به روزرسانی سیســتم جمع آوری آب  در حوزه 
خدمات شهری، استفاده حداکثری از پساب های شهری و... 

برخی از اهداف این طرح هستند.

ذخیره نزولات جوی در 750مخزن
در ادامه جلسه دیروز علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان 
بوستان ها و فضای سبز شهر تهران هم توضیحاتی از اقدامات 
انجام شده در راســتای مدیریت آب های سطحی و نزولات 
آســمانی  ارائه داد و گفت: »۷۵۰مخــزن ذخیره نزولات 
آسمانی با ظرفیت 2 تا 3هزار مترمکعب در بوستان ها احداث 
شده است. امسال در قالب تفاهمنامه با وزارت نیرو استفاده 
از پساب برای آبیاری فضای ســبز به 3۰میلیون مترمکعب 
در ســال افزایش خواهد یافت و تا ســال۱۴۱۰ این میزان 
به ۱۴۵میلیون مترمکعب می رســد و با این کار 8۰میلیون 
مترمکعب در برداشــت آب چاه ها صرفه جویی می شود.« او 
تأکید کرد که تلاش داریم تا براســاس افق ۱۰ســاله عمل 
نکنیم و در طول 3 یا ۴ســال آینده طرح بازچرخانی آب را 

اجرایی کنیم.

واگذاری املاک شهرداری بدون مجوز شورا
بررسی حسابرسی سال های ۹6 تا ۹۹ شهرداری مناطق یک 
و ۱۹ دستور جلسه دیگر شورای شهر تهران بود که پس از ارائه 
گزارش توسط حسابرس، میثم مظفر با بیان اینکه واگذاری 
املاک شهرداری بدون مجوز شورا به غیر، وجه اشتراک این 
مناطق است، به برخی از تکالیف شهرداری منطقه یک اشاره 
و عنوان کرد: »پروژه های مشــارکتی زیادی در منطقه اجرا 
شــده که همگی به اختلاف خورده و دارایی شــهرداری در 
این پروژه ها فریز شده است. همچنین پارکینگ پاسارگاد از 
سال8۴، پارکینگ طبقاتی درکه از سال۹3 و پروژه تجاری 
مســکونی دارآباد) درانتهای بلوار اوشان( از سال۹۰ متوقف 
مانده اند و این در حالی است که 3۹۰پرونده حقوقی و قضایی 
در منطقه یک وجــود دارد که باید هر چه ســریع تر تعیین 
تکلیف شود. واگذاری 2۹ملک بدون مجوز شورای شهر تهران 
به افراد حقیقی و حقوقی هم موضوعی است که باید با فوریت 
توسط شهرداری پیگیری شود.« او وظایف شهردار منطقه۱۹ 
را اینگونه تشریح کرد: »مجتمع کوه نور گلدیس از سال8۴ 
به صورت مشارکتی آغاز شده بود، متأسفانه به اختلاف خورده 
اســت. ۵8۰واحد تجاری، پارکینگ و یک واحد 2طبقه ای 
که سرمایه شهرداری محسوب می شــود، بی استفاده مانده 
اســت. 62پلاک ثبتی هم بدون مجوز به غیرواگذار شــده 
است. بوســتان ولایت در این منطقه یک ظرفیت محسوب 
می شود که از فضای 2۵۰هکتاری آن استفاده درستی نشده و 
ضرورت دارد شهردار منطقه موضوع را پیگیری کند. همچنین 
تعدادی از پروژه ها در ثبت دارایی ها و سازمان های متولی باید 
صورت وضعیت های قطعی داشته باشند که شهردار باید برای 

تحقق آن اهتمام داشته باشد.«

جعفر شربیانی
عضو هیأت  رئیسه شورای شهر تهران 

متأسفانه، در یک ماهه اخیر اخباری پیرامون 
 ساخت وســازهای غیرمجــاز در مناطــق 
۵ ،۱۵ ،۱۸ و۱۹ منتشــر شــد که خوشبختانه 
شــهرداری با ایــن موضوعــات مقابله کــرد و 
امیدواریم این عملکرد سرلوحه مدیریت سایر 
شهرداران مناطق قرار گیرد. همچنین مدیران 
شهری باید با جدیت طرح جامع و تفصیلی 
شهر تهران که براساس زیرساخت های شهری 
و موضوعات جمعیتی تهیه شده است را در 

اولویت اقدامات شان قرار دهند.

سیدمحمد آقامیری
رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران 
۳۲۰کیلومتــر مســیر دوچرخــه در تهــران 
ایجــاد شــده و در برخــی از مناطــق ایــن 
مســیرها به دلیل کم عرض شــدن معابر 
موجب نارضایتی شهروندان شده است. 
شهرداری در این دوره باید شجاعت داشته 
باشد و پروژه شکســت خورده را با بررسی 
و برنامه ریــزی جمع کند. بهتر اســت این 
مســیرها به پارک و بوســتان های جنگلی 

منتقل شود .

سوده نجفی
عضو هیأت  رئیسه شورای شهرتهران 

بایــد بــا مافیــای دست فروشــان کــه 
آســيب های گســترده ای دارنــد، برخــورد 
شــود. باتوجه به تورم و شــرایط اقتصادی 
تعداد زیادی از دست فروشــان با مشکل 
مواجه اند و ازاین رو خواســتار ساماندهی 
امــا اجتناب از برخورد ناشایســت بــا آنان 
هســتیم چرا کــه عمل بــه قانــون یکــی از 
تأکیدات شورای ششم است؛ اما به همان 
انــدازه هــم باید بــه تکریم شــهروندان در 

انجام مأموریت توجه شود.

دریافت وجه نقد از مسافران 
اتوبوس ممنوع است

رئیس شــورای شــهر تهران دیــروز در جمع 
خبرنگاران در واکنش به دریافت وجه نقد توسط 
برخی از رانندگان اتوبوس از مسافران، تأکید کرد: 
»به هیچ عنوان نبایــد رانندگان اتوبوس دریافت 
نقدی داشته باشند و پیش ازاین هم شورای شهر 
مصوبه ای درخصوص منع اخذ وجه نقد توسط 
رانندگان اتوبوس داشته است.« مهدی چمران با 
بیان اینکه رانندگان به دلیل قطع سیستم ها اقدام 
به این کار می کنند، گفت: »باید هر چه سریع تر 
مشکل سیستم برطرف و مجددا راه اندازی شود 
و اینکه اعلام شــود دســتگاه ها خراب هستند، 
قابل قبول نیست و شهروندان باید چنین مواردی 
را به سامانه ۱3۷ گزارش دهند.« قطع سیستم 
صدور کارنامــه رانندگان تاکســی هم موضوع 
دیگری بود که چمران گفــت: »باید به گونه ای 
عمل شــود که صدور کارنامه به صورت برخط و 
از طریق درگاه های هوشمند انجام شود تا نیاز به 
حضور رانندگان تاکسی در دفاتر نباشد.« دلیل 
واگذاری مسکن به پرسنل شهرداری هم توسط 
خبرنگاران پیگیری شد و او پاسخ 
داد: »اگر شــهرداری بتواند 
در ارتباط با مسکن ســازی 
اقدامات خوبی انجام دهد و 
تعدادی از آنها را به پرسنل 
خــود واگــذار کند، 
ارزشــمند و مــورد 
حمایت شــورای 
شهر تهران است.«
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تهران درون خود جواهر دارد
علیرضا زاکانی، شهردار تهران دیروز به ارائه مطالبی درخصوص گذشته، حال و آینده پایتخت پرداخت که خلاصه ای از آنها را در ادامه می خوانید:

  در تهران برهم انباشتگی مشکلات وجود دارد، اما با این حال هیچ بن بستی وجود ندارد. در این یک سال و 2ماه و 6روز گذشته سعی کردیم از کارهای 
خوب پیش، پایه کارهای بهتر را ایجاد کنیم  و از کارهای بد آن عبرت بگیریم.

   در ابتدای کار، شهرداری را از تنش مالی خارج کردیم و خروجی 6ماه آخر سال گذشته این شد که ۹۹درصد بودجه نقد و غیرنقد خودمان را محقق 
کردیم و امسال 30 تا 40درصد فراتر از بودجه تعیین شده را مدنظر داریم. برای تامین بودجه یک سانت تراکم نفروختیم و یک گام خلاف برنداشتیم؛ 

چراکه شهر درون خود در و جواهر دارد.   1200 حساب را به یک خزانه واحد تبدیل کردیم. 
   از مردادماه تا 12بهمن هر شنبه یک طرح در مقیاس شهر داریم که یا شروع می شود یا خاتمه پیدا می کند. از 12بهمن تا پایان سال هر روز افتتاح 

داریم؛ چند روز پیش نیز یک قرارداد عمرانی 40هزار میلیارد تومانی بستیم.
   برای تامین مسکن اعلام کردیم که 1۸0هزار واحد مسکن در سال را کارسازی می کنیم؛ البته اثر آن از یک سال و نیم دیگر که مسکن خروجی 

می دهد، مشخص می شود.
   در مترو اولویت تکمیل 7خط فعال است و در حال تلاش هستیم که ایستگاه های خط6 را به هم وصل کنیم که تا 2ماه دیگر به هم وصل می شوند. 
اگر این 7خط فعال تکمیل شود 2500واگن لازم داریم و الان 1500واگن داریم که حدود 200دستگاه از رده خارج شده و دوسوم آن نیز نیاز به اورهال 

)بازسازی اساسی( دارد که اورهال 700واگن در دستور کار است.
   تامین 630واگن با واردات از چین در حال عملیاتی شدن است و از یک سال ونیم دیگر وارد و عملیاتی می شود. تعداد 420واگن نیز از داخل در حال 

تلاش برای تامین هستیم؛ البته متروی تهران برای تکمیل 300هزار میلیارد تومان اعتبار می خواهد.

مکث


